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SLOVO STAROSTKY 
Vážení spoluobčané, 
v této části našeho zpravodaje sdělím a vysvětlím několik věcí 
týkajících se naší školy. 
Většina našich obyvatel to již ví, ale někdo možná ještě ne. 
Z naší školy odchází na vlastní žádost pan ředitel Mgr. Jan 
Václavík. Z čistě osobních důvodů se zúčastnil konkurzu na 
ředitele školy, která leží blíž k jeho domovu. Tento jeho záměr 
se mnou, jako zřizovatelem školy, konzultoval před jeho 
konáním. O tom, že v konkurzu vyhrál, se dozvěděl až 
28. 6. 2011 a ihned mi to ohlásil. Při vysvědčení to oznámil 
dětem. Je škoda, že na přípravu jeho odchodu jsme neměli 
více času, ale není to zapříčiněno vinou naší ani pana Mgr. 

Václavíka. Prostě, tak to život přinesl. Jím absolvovaný konkurz 
byl stanoven na pozdní termín a oznamovat účast v něm nemá 
dopředu smysl vzhledem k nejasnosti výsledku. V současné 
době je vyhlášené konkurzní řízení na obsazení pozice 
ředitele/lky a v průběhu prázdnin se rozhodne, kdo naši školu 
povede v dalších letech. 
Panu Mgr. Václavíkovi velice děkuji za vedení naší základní i 
mateřské školy, za veškerou energii, kterou vložil do jejího 
rozvoje a za laskavost, se kterou učil naše děti. Přeji mu, aby se 
mu v nové škole líbilo, aby zde našel tvůrčí kolektiv, chápající 
rodiče a hlavně hodné děti. Hodně štěstí! 

ing. Petra Petrovická 
 

I n f o r m a c e  o b e c n í h o  ú ř a d u  
 

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOVČICE 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu. 

U S N E S E N Í z 6. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  

konaného dne 11. 5. 2011 

Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 S c h v a l u j e  jako ověřovatele zápisu Mgr. Evu 
Nepráškovou a Josefa Tománka a zapisovatele ing. Petru 
Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  program jednání 6. zasedání Zastupitelstva 
obce Lovčice dle předloženého návrhu bez připomínek. 

 S c h v a l u j e  dodatek č. 1 nájemní smlouvy s paní 
xxxxxxxxx, spočívající ve změně článku II bodu 1. smlouvy, 
účelu nájmu – provozování cukrárenské výrobny (výrobky 
pro lidi i zvířata) a provozování prodejny smíšeného zboží 
a  u k l á d á  paní starostce dodatek č. 1 smlouvy uzavřít. 

 S c h v a l u j e  dodatek č. 1 nájemní smlouvy s paní 
xxxxxxxxx, spočívající ve změně článku 3 bodu 1. smlouvy, 
doba trvání nájmu – smlouva se uzavírá na dobu neurčitou 
a ve změně článku 5 - pronajímatel může smlouvu 
vypovědět a výpovědní lhůta je 6 měsíců a  u k l á d á  paní 
starostce dodatek č. 1 smlouvy uzavřít. 

 S c h v a l u j e  nájemní smlouvu s paní xxxxxxxxx na 
pronájem nebytových prostor v č. p. 85 a  u k l á d á  paní 
starostce nájemní smlouvu uzavřít. 

 S c h v a l u j e  projekt údržba zeleně, který bude přiložen 
k žádosti o čerpání finanční odměny v rámci programu 
Zelená stuha. 

 S c h v a l u j e  cenový návrh posudku stavu kanalizace 
v obci ve výši do 35 tis. Kč a  u k l á d á  panu 
místostarostovi posudek objednat. 

 S c h v a l u j e  uspořádání historické bojové ukázky v roce 
2012 na velké návsi, kterou organizačně zajistí pan 
xxxxxxxxx, a poskytnutí příspěvku na tuto akci ve výši 30 
tis. Kč. 

 S c h v a l u j e  Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2011, o 
stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a 
nakládání se stavebním odpadem na území obce Lovčice. 

 S c h v a l u j e  Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2011, 
kterou se stanovuje poplatek za komunální odpad. 

 S c h v a l u j e  Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2011, o 
místních poplatcích. 
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 S c h v a l u j e  Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2011, o 
místním poplatku za provozovaný výherní hrací přístroj 
nebo jiné technické herní zařízení povolené Ministerstvem 
financí podle jiného právního předpisu. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2010. 

 S c h v a l u j e ,  že fond oprav kanalizace se nebude 
vytvářet, ale bude navyšován zůstatek na běžném účtu.  

 B e r e  n a  v ě d o m í  žádost pana xxxxxxxxx o odvoz 
trávy a  u k l á d á  paní starostce odpovědět panu 
xxxxxxxxx v těchto intencích - úklid trávy včetně odvozu 
zajistí majitel domu, pro uložení zeleně může využít místo, 
které je zřízeno obcí. 

 S c h v a l u j e  příspěvek ve výši 5 tis. Kč na knihu pověstí 
z našeho regionu, kterou bude vydávat pan xxxxxxxxx na 
základě knihy pana Košťála s ilustracemi dětí ze základní 
školy v naší i v sousedních obcích. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  kontrolu usnesení z minulého 
zasedání. 

 

U S N E S E N Í ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice  

konaného dne 8. 6. 2011 

Zastupitelstvo obce Lovčice: 

 S c h v a l u j e  jako ověřovatele zápisu Blanku Loudovou a 
ing. Davida Školníka a zapisovatele ing. Petru Petrovickou. 

 S c h v a l u j e  program jednání 7. zasedání Zastupitelstva 
obce Lovčice dle předloženého návrhu bez připomínek. 

 S c h v a l u j e  závěrečný účet obce Lovčice za rok 2010 a 
vyslovuje souhlas s celoročním hospodařením obce Lovčice 
za rok 2010 bez výhrad. 

 S c h v a l u j e  dodatek č. 1 smlouvy o smlouvě budoucí 
s panem xxxxxxxxx – prodloužení termínů o 4 měsíce.  

 S c h v a l u j e  povolení hostování pana xxxxxxxxx 
s atrakcemi v termínu pouti a posvícení v roce 2012. 

 S c h v a l u j e  cenovou nabídku pana xxxxxxxxx a 
zakoupení zabezpečovacího systému v ceně 25 111,- Kč. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  protokol o výsledku veřejnoprávní 
kontroly v Základní škole a Mateřské škole Lovčice, která 
proběhla 2. 6. 2011. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  zápis o výsledku kontroly 
nahrazující interní audit na Obci Lovčice, která proběhla 
2. 6. 2011. 

 S c h v a l u j e  podání žádosti o dotaci z programu obnova 
válečných hrobů a pietních míst na území 
Královéhradeckého kraje, s tím, že podíl vlastních zdrojů 
obce bude 20%. 

 S c h v a l u j e  Pořízení změny č. 3 ÚP Lovčice, v souladu 
s ustanovením § 44, zákona č. 183/2006 sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů 
(dále jen stavební zákon).  
Ing. Petru Petrovickou jako zastupitele pro spolupráci 
s pořizovatelem dle § 47 a dalších stavebního zákona při 
pořízení změny č. 3 ÚP Lovčice. 
Jako pořizovatele změny č. 3 ÚP Lovčice Magistrát města 
Hradec Králové, odbor hlavního architekta (úřad územního 
plánování) v souladu s ustanovením § 6 odst. 1c) 
stavebního zákona. 

 S c h v a l u j e  uhrazení faktury ve výši 2 500 Kč  - 
doplacení koncertu Kantorů. 

 S c h v a l u j e  geodetické rozdělení pozemků p. č. 237/1 a 
237/2 na 4 díly, s tím, že bude zachován odstup 3 m od 
silnice. 

 S c h v a l u j e  úpravu projektu údržby dřevin tak, aby 
celkové náklady byly 430 tis. Kč 

 U k l á d á  paní starostce zveřejnit výzvu k podávání 
návrhů na nové pojmenování tělocvičny KTZ s termínem do 
13. 9. 2011. 

 B e r e  n a  v ě d o m í  kontrolu usnesení z minulého 
zasedání. 

 

R ů z n é  i n f o r m a c e  

Roste agrese podomních prodejců 
 

Levné telefonní tarify, výhodné dodávky energií pro domácnost, zázračné výrobky, které Vás omladí, 
zkrášlí a udrží při životě minimálně dalších sto let, přípravky na hubnutí… Rádoby prodejci se 
přizpůsobují nabídce trhu a tak se objevují falešní kominíci s fingovanými revizními zprávami, 
prodejci důchodového připojištění a výhodných úvěrů. Výdělek podomních prodejců je přímo 
úměrný tomu, kolik produktů prodají nebo uzavřou smluv. S rostoucí konkurencí a počtem nabídek 
se zvyšuje agrese dealerů, kteří se snaží za každou cenu (provizi) uspět. Je třeba zmínit i skupinu 
podvodníků, kteří nic nenabízejí a jejich cílem je přímo podvodně vyloudit (popř. zcizit) peníze a 
majetek.  
Nejčastějšími oběťmi se stávají senioři a sociálně slabší občané. U seniorů přehnaná důvěřivost, u 
sociálně slabších vzkříšená jiskřička naděje na získání financí je živnou půdu pro podvodníky všech 

kategorií. A když k tomu přidáme tradiční nechuť veřejnosti ke čtení smluv a jejich ochotné parafování je na „průšvih 
zaděláno“.  
Podvedení a většinou nešťastní lidé se stávají klienty různých poraden, nezřídka se dostávají do dluhové pasti, následných 
exekucí …  
Mnozí z podvedených z celého Královéhradeckého kraje využívají služeb střediska Oblastní charity Hradec Králové - 
Poradny pro lidi v tísni, v Kotěrově ulici 847, a to zejména pomoc v oblasti dluhového poradenství. 
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Několik rad a doporučení, která vám mohou zachránit peněženku a majetek: 
- vždy si důsledně ověřte totožnost toho, kdo vás navštívil (v případě pochybností telefonicky informujte firmu nebo 
společnost, kterou má dotyčný zastupovat), 
- nic nepodepisujte, a to minimálně do doby, než se s nabídkou seznámíte, důkladně pročtete smlouvu a porozumíte ji, 
porovnáte s jinými, získáte informace o produktu a firmě např. na internetu, v různých diskusních fórech, ze zkušeností 
známých, z tisku, 
- nepodlehněte naoko lákavým slevám, výhodnému nákupu právě tady a teď, který se již nebude nikdy opakovat, 
- nevpouštějte cizí osoby do bytu, držte se přísloví – „ Můj dům, můj hrad“, 
- buďte opatrní, jedná se o vaše peníze, majetek, zdraví 
- v případě násilného chování nebo vyhrožování neváhejte kontaktovat Policii ČR 
 
Nadále platí, že počet podvodníků je závislý na naší důvěřivosti a lehkomyslnosti, se kterou 
přistupujeme k podpisům smluvních závazků.  
V Hradci Králové 24. května 2011, autor: Roman BINDER 
Kontakt: Poradna pro lidi v tísni, středisko Oblastní charity Hradec Králové, Kotěrova 847, 500 03 Hradec Králové, 
tel.: 495 591 382, mobil:777 737 612, e-mail: plt@hk.caritas.cz 

 

S t a l o  s e  v  n a š í  o b c i  

Lovčický zvoneček – 11. 6. 2011 
Lovčická obec kulturně žije! 
Důkazem je nejenom divadelní soubor LOOCH, ale 
také festival Lovčický zvoneček, nad kterým bych 
se ráda pozastavila. 
Účastníci festivalu mohli zhlédnout čísla domácích 
i hostujících souborů a jednotlivců, ať už 
tanečníků, herců či hudebníků. 
Dobrá organizace a srdečnost pořadatelů 
zprostředkovala divákům opravdový zážitek. 
Všechna představení byla zdařilá a účinkujícím 
tímto skládám pochvalu, protože postavit se před 
tolik lidí a něco jim ukázat, sdělit jim nějakou 
myšlenku není vůbec jednoduché. 
Některá čísla byla vtipná, jiná rozkošná. Některá 
nám vyrážela dech jako například flétnový soubor 
Berušky, jejichž skladby nás dojaly i rozproudily. 
V tomto ohledu nesmím zapomenout ani na 
divadelní inscenaci s názvem říše Agord, která 
vykreslila drogovou závislost. Musím se přinznat, po celou dobu představení jsem měla husí kůži. 

Pro děti tu bylo připraveno navlékání korálků, 
výroba vlastní loutky a také se zde kreslily 
obrázky, toho co se dětem nejvíce líbilo. 
Kresby se poté vystavily v kulturním domě. 
Během celého programu probíhala soutěž o 
nejpilnějšího diváka, která spočívala ve sbírání 
razítek. Pilní diváci dostali sladkou odměnu. 
Na závěr bych všechny pořadatele a 
organizátory chtěla povzbudit k dalším 
ročníkům Lovčického zvonečku. 
Doufám, že za pár let budu moci říci, že jsem 
stála u zrodu této skvělé akce 

Jana Slobodová, 14 let, Žiželice 
 
Fotografie si můžete prohlédnout na 
http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/1._rocnik_Lo
vcickeho_zvonecku_-_11._cervna_2011/.  
 

mailto:plt@hk.caritas.cz
http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/1._rocnik_Lovcickeho_zvonecku_-_11._cervna_2011/
http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/1._rocnik_Lovcickeho_zvonecku_-_11._cervna_2011/


 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  4  Č í s l o  4 - 2 0 1 1  

 

Návštěva komise soutěže Vesnice roku - 7. 6. 2011 
V úterý 7. 6. 2011 naši obec navštívila hodnotitelská komise 
soutěže Vesnice roku 2011. V sále KTZ byla pro členy 
komise připravena prezentace naší obce, různé materiály o 
obci, propagační předměty a fotografie z akcí, které se 
v naší obci konají. U připraveného občerstvení mohla 
komise sledovat orientální vystoupení Nikolky Novákové, 
krátkou ukázku tance Česká beseda v podání naší mládeže 
a vystoupení žen z kroužku břišních tanců s kankánem. Poté 
komise prošla naší obcí až na Velkou náves, kde Sbor 
dobrovolných hasičů připravil ukázku hasičského zásahu 
mladých hasičů. 
V tomto roce naše obec bohužel nezískala žádné ocenění 
této soutěže. Zlatou stuhu v soutěži získal městys Nový 
Hrádek. Své štěstí zkusíme příští rok opět. 
ing. Petra Petrovická 

Fotografie si můžete prohlédnout na 
http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Navsteva_hodnotitelske_komise_souteze_Vesnice_roku_-_7._cervna_2011/.  
 
Staročeské máje – 14. 5. 2011 
Po dvaadvaceti letech byla v naší obci obnovena krásná 
tradice staročeských májů. Slavnost se konala v sobotu 
14. května.  
Na máje jsme se začali připravovat již čtyři měsíce předem 
nácvikem staročeské besedy, kterou nás trpělivě každou 
sobotu učili manželé Havlíkovi z Chlumce nad Cidlinou. 
To byl pro nás pouze začátek. Ve čtvrtek před slavností jsme 
po dohodě s hajným panem Plecháčem, který nám velký 
strom, měřil celých dvacet metrů, pomohl vybrat, jeli smrk 
pokácet. V lese jsme ho očistili od kůry.  
Pak nastal problém dostat tak vzrostlý strom na náves. 
Všichni jsme se sešli a za pomoci Pavla Šídla, který nám ho 
traktorem odvezl, jsme strom dopravili úspěšně až na náves. 
V pátek dívky máj ozdobily mašlemi, připevnili jsme na ni 
věnec a usadili jsme ji za pomoci jeřábu a tatínků, kteří dbali 
na bezpečné ukotvení, do předem vyvrtaného otvoru, který 
pro tuto příležitost připravila obec. Od této chvíle musela být 
máj stále střežena před holomky z jiných obcí, kteří nám 
chtěli pracně vyzdviženou máj podříznout.  

Máj jsme poctivě střežili a uhlídali jsme ji i před nájezdem 
dřevorubců z Nepolis, kteří nás přijeli vystrašit s motorovou 
pilou. 
Po probdělé noci nastoupily dívky již v 8:30 na obecní úřad, 
kde se učesaly. V deset hodin jsme měli generální zkoušku na 
návsi s kapelou. V jedenáct hodin se všichni chlapci sešli na 
návsi upravení a v krásných krojích, které nám ušila Paty 
Procházková. Do kroku a k tanci nám hrála kapela Skleněnka. 
Konečně jsme vyrazili do průvodu, v jehož čele nesli chlapci 
ozdobenou břízku. Za nimi šla kapela a za ní velký průvod 
přihlížejících. Celkem jsme vyváděli šestnáct dívek.   
Průvod chlapců začínal u bytovek, kde se nachází dům první 
vyváděné dívky. Ke každé dívce šli dva chlapci. Taneční 
partner dívky musel požádat její rodiče o svolení k vyvedení 
do májového průvodu a později bylo oběma chlapcům 
nabídnuto pohoštění. Před domem dívky se vytvořil kruh 
tanečníků, do kterého mohla dívka vstoupit až poté, co 
přeskočila za pomoci obou chlapců májku. V kruhu pár 
zatančil podle svého výběru polku nebo valčík. 
Když jsme dorazili na státní silnici, bylo nás již tolik, že se na 
vyvádění musela zastavit na chvilku doprava. 

http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Navsteva_hodnotitelske_komise_souteze_Vesnice_roku_-_7._cervna_2011/
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Průvod končil u hasičské nádrže Pekelec, odkud se šlo na 
náves, kde bylo připravené posezení pro přihlížející, altán 
pro kapelu a občerstvení, které zajišťoval spolek nohejbalistů 
a ochotníků. 
Na návsi jsme zatančili besedu, kterou jsme pro velký úspěch 
ještě jednou zopakovali. Sklidili jsme veliký potlesk a sem 
tam jsme zahlédli i slzu dojetí. Podle ohlasů se nám naše úsilí 
a všech, kdo nám pomáhali, vyplatilo a povzbudilo nás do 
dalších let.  
Večer proběhla v KTZ Májová zábava za hudebního 
doprovodu kapely Dance Band. Zde jsme měli možnost 
zatančit si naposledy tento rok Staročeskou besedu. Jakub 
Tománek zde také uskutečnil dražbu máje, za kterou se nám 
podařilo získat více než dva tisíce korun. 

Doufám, že se nás příští rok sejde ještě víc. Byla by velká 
škoda, aby tak krásná tradice, která byla po tolika letech 
obnovena, zanikla. 
Na závěr bych chtěl poděkovat obci za finanční podporu, 
paní Paty Procházkové za ušití krásných krojů, manželům 
Havlíkovým za pevné nervy při kurzech besedy, Lovčickým 
Ochotníkům a spolku nohejbalistů za pomoc s organizací a 
Květince Kolín za uvázání květin. V neposlední řadě bych rád 
poděkoval Ing. Petře Petrovické, která nám velmi pomáhala, 
hlavně díky ní se Máje vyvedly takto bezchybně. Za všechny 
zúčastněné mohu napsat, že se nám celá tato akce velmi 
líbila a těšíme se, až ji příští rok zopakujeme. 

Jan Bednář ml. 

 

 
Fotografie si můžete prohlédnout na http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Staroceske_maje_-_14._kvetna_2011/.  

http://obeclovcice.rajce.idnes.cz/Staroceske_maje_-_14._kvetna_2011/
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I n f o r m a c e  Z á k l a d n í  a  M a t e ř s k é  š k o l y  v  L o v č i c í c h  

Milí žáci, 
vážení spoluobčané, 
lovčičtí. 
 
Vlastě již tradičně se prostřednictvím Zpravodaje každé dva 
měsíce setkáváme nad shrnutím činnosti naší školy a nad 
informacemi z jejího života. Z mé strany je toto setkání, jak 
již asi víte, poslední. Školní rok 2010/2011 utekl, zdá se, opět 
o něco rychleji než ty předešlé. Co se ve škole stalo od 
posledního vydání – o tom opět nechám povyprávět naše 
žáky. Nebudu se zde ani moc rozepisovat o jeho průběhu. Za 
naši školu mohu vcelku s klidným svědomím napsat, že jsme 
v něm splnili vše slibované. Ano, některé naše plány musely 
být korigovány, poopraveny tak, jak se během školního roku 
vyvíjela situace. Byl to ale rok plný a pilný, rok, kdy jsme 
našim žáků nabídli opět o něco víc. Vždy pro nás byla a je 
důležitá pestrost nabídky setkání s něčím novým, možnost 
poznání. Vím i o nedostatcích a bolavých místech. Na ně 
existuje ale jeden zaručený lék – práce, snaha, 
zodpovědnost. Ono to, mezi námi, opravdu nejde všechno 
najednou … 
Dnes, protože je toto můj skutečně poslední příspěvek, si 
dovolím napsat pár osobnějších řádků. Především vám všem 
chci poděkovat za to, že jsem mezi vámi mohl žít a pracovat. 
Škola se za těch pár let, myslím, trochu posunula kupředu. 
Můj odchod je, zdá se, náhlý a nečekaný. Je však vyústěním 
věcí minulých. Věřte, že jsem si vše při svém, našem 
příchodu do Lovčic představoval a plánoval jinak. Běh 
událostí ale směřoval jinam a nastal čas pro změnu, můj 
odchod. Osud lovčické školy mi však stále velice leží na srdci, 
a tak vás chci požádat o následující. Věřte, že bytí školy, byť 
malé, malinké, málotřídní v obci je pokladem a požehnáním. 
Dnešní doba a doba přicházející jim, bohužel, nepřeje a je 
proto opravdu na obcích, ale ne jen na úřadu, ale na všech 
obyvatelích obce, aby si toto uvědomili a učinili maximum 
pro její zachování. Obecně – pro zachování tohoto formátu 

škol vůbec. Nedávno jsem během půldne navštívil střídavě 
několik škol. Těch velkých a těch malých. A mohu vám 
s čistým svědomím říci, že to je skutečně „nebe a dudy“ ve 
prospěch málotřídek. Atmosférou, nábojem, prostředím … Je 
to prostředí dětem přirozenější, vlídnější a vhodnější. Píši 
toto z toho důvodu, že demografická křivka Lovčic není do 
budoucna příliš příznivá. Snižující se počet žáků klade 
zvyšující se nároky na finance obce při zachování současné 
struktury lovčické školy. Osobně bych v blízkém budoucnu 
doporučoval reorganizaci základní školy na dvoutřídku s pěti 
postupnými ročníky. Z vlastní praxe vím, že tato změna 
vyvolává negativní reakce rodičů i ostatní veřejnosti. Je tam 
strach z většího spoje ročníků. Mohu vás ale ubezpečit, že 
vašim dětem žádné „nebezpečí“ nehrozí, že takových škol 
jsou desítky, sám nyní na jednu přecházím, pracují již léta ke 
spokojenosti všech, že je opravdu vhodnější, když žáci 
dochází do školy v domovské obci, a že je i lepší kolektiv byť 
třeba tří ročníků, než třicetičlenná třída velké školy. A do 
budoucna je jisté, že počty dětí ve třídách velkých škol 
porostou. Prosím vás proto o zachování věrnosti lovčické 
škole a pochopení případných organizačních kroků obce a 
nového ředitele. Předcházející řádky beru jako svou 
povinnost upřímně se s vámi podělit o svůj názor a vizi 
lovčické školy v budoucnu. Je samozřejmé, že naprostý díl 
práce a zodpovědnosti leží na učitelích a řediteli školy. 
Situace počtu žáků do budoucna není ale opravdu příznivá a 
je potřeba s tímto faktem počítat a pracovat.  
Milí přátelé, měl jsem a mám Lovčice rád. Snad jsem pro 
obec a děti něco udělal, jistě i něco ne … já osobně budu 
vzpomínat velice rád. Nyní vám všem přeji krásné léto, 
pohodové prázdniny, hodně pevného zdraví, škole a obci 
mnoho úspěchů a nashle 
 

Mgr. Jan Václavík. 
 

 
EXKURZE V KRÁSNÉ PRAZE 
 
V úterý 24. května se konal výlet do Prahy, kde jsme si měli 
prohlédnout Václavské náměstí, Staroměstské náměstí, 
Karlův most, Kampu a Národní divadlo. 
Odjížděli jsme v 8.16 z Lovčic. Vlakem jsme jeli nejdříve do 
Chlumce nad Cidlinou a tam jsme přestoupili na vlak do 
Prahy. Cesta trvala asi 2 hodiny. Do Prahy jsme přijeli asi za 
deset minut deset. 
Z hlavního nádraží jsme došli na Václavské náměstí, kde jsme 
viděli sv. Václava, jak sedí na koni, prošli jsme také kolem sto 
let starých tramvají. Když jsme přešli Václavské náměstí, vešli 
jsme do Starého Města a jako první jsme uviděli Stavovské 
divadlo, které založili roku 1781 Němci a hráli tam s Čechy, 
které později vyhodili. Poté co jsme pomalu přicházeli na 
Staroměstské náměstí, tak jsme uviděli Prašnou bránu, která 
označuje vchod do Starého Města. 

Na Staroměstském náměstí jsme si dali rozchod v takovém 
malém parčíku, kde jsme se mohli najíst a koupit si nějaké 
jídlo. Potom co jsme se znovu sešli, čekal nás Staroměstský 
orloj, který jsme ve 12 hodin viděli v chodu. Na konci na věž 
vystoupil trubač a začal troubit. U Orloje byla nějaká svatba, 
takže jsme viděli i nevěstu. 
Když jsme si prohlédli Staroměstské náměstí, šli jsme na 
zmrzlinu a na Karlův most, kde byl nádherný výhled na 
Hradčany, Pražský hrad, obří kyvadlo, Vltavu a různé stromy. 
Na Karlově mostě bylo plno hudebníků, malířů a prodavačů 
suvenýrů a šperků. 
Z Karlova mostu jsme došli na Kampu, kde jsme si v parku 
odpočinuli. Na Kampě jsme viděli zeď Johna Lennona, na 
kterou se mohou dělat graffiti. Potom jsme viděli mříže, na 
které když jsou dva zamilovaní, pověsí zámek. V tom okolí se 
také natáčely Chobotničky z druhého patra a viděli jsme řeku 
Čertovku, kam shodili piáno, také tam byl sedící vodník. Pak 
jsme přešli přes most, z kterého jsme viděli Tančící dům, 
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Vyšehrad a také Národní divadlo, které má střechu jako 
obrácenou loď. 
Když jsme došli k Národnímu divadlu, uvítal nás jeden hrozně 
milý pán, který nám řekl, že dříve divadlo vyhořelo a bylo 
znovu zrekonstruováno a dostavěno. A že když jsme byli 
Rakousko-Uhersko, Němci nechtěli žádné Čechy v divadlech. 
Češi se naštvali a císař jim řekl, ať si postaví vlastní divadlo, 
no a tak se sešlo několik Čechů, kteří měli vést stavbu, bylo 
jich 130, a jak se tak dohadovali, tak se rozdělili na dvě půlky. 
Jedna říkala, že se vyberou nějaké peníze a divadlo se bude 
stavět postupně, druhá strana říkala, že když už se bude 
stavět, tak se rovnou postaví pořádné divadlo. Vyhrála druhá 
strana. Když se divadlo dostavovalo, začalo na půdě hořet, 
hasiči nemohli začít hasit, protože byli na pohřbu nějakého 
svého kamaráda, hasicí přístroje tam neměli a v nádrži bylo 
málo vody. Tak tu vodu pustili a ta se valila po schodech, a 
tak hasiči nemohli nic dělat, protože se jim to na těch 
schodech klouzalo, takže když požár začal v šest hodin, hasit 
se začalo až v devět. Potom kvůli nedbalosti stavitele předali 
stavbu někomu jinému a ten postavil krásné divadlo. Když 
nám pán vše pověděl, šli jsme se podívat na základní 
kameny, do kterých každý, kdo je přinesl, něco vyryl. 
Některé byly dovezeny i z ciziny. V tomto sklepě jsme si také 
na modelu divadla ukázali, kde co leží a zjistili jsme, že jsme 

asi až u dna Vltavy. Pak jsme přešli do šaten, kam si lidé 
dávají bundy, a dozvěděli jsme se, že když se divadlo stavělo, 
pan Křižík vymyslel žárovku na elektřinu a stavitelé si řekli, že 
by byli hloupí, kdyby pořád svítili svítiplynem, ale protože 
tato část Prahy nebyla připojena k elektřině, museli si ji 
vyrábět sami a tak ty velké přístroje byly v dnešní šatně. Po 
prohlídce šaten jsme se šli podívat do sálu, kde se vystupuje 
a tam jsme viděli obrovský výtah, kterým se vozí kulisy a 
zrovna tam jedny přestavovali. Když jsme seděli v hledišti, 
prohlédli jsme si oponu, které se spouští na konci 
představení. Malíř lidem na této oponě namaloval obličeje 
své rodiny a lidí, kteří mu s malbou pomáhali. Nad jevištěm 
je nápis NÁROD SOBĚ, to znamená, že národ si sám zaplatil 
stavbu divadla a tehdejší císař jim na to ani zlaťáčkem 
nepřispěl, a tak mu dali lóže do koutu, aby nic neviděl a 
nejlepší místa nechali lidem. Přišli jsme také na balkon pod 
trojspřeží, tam jsme se vyfotili a šli dolů. 
Z divadla jsme došli na metro, rychle jsme přestoupili 
z jednoho na druhé a dojeli na Hlavní nádraží. Na konec jsme 
přeplněným vlakem jeli domů. Když jsme dojeli do Lovčic, šli 
jsme domů.  
V Praze se mi velmi líbilo. 
 

Kateřina Tučková, žákyně 5. ročníku 
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EXKURZE V TISKÁRNĚ V NOVÉM MĚSTĚ 
Dne 6. června jsme jeli se školou na výlet do tiskárny 
TNM Print v Novém Městě. 
Sraz jsme měli v 7.45 hod. před školou. Jen co jsme se 
všichni dostavili, namířili jsme k vlakové zastávce. Tam 
jsme jen krátce počkali a za chvilku přijel vlak a my 
nastoupili. V Chlumci jsme přestoupili na autobus, 
který nás dovezl skoro k tiskárně. Cestou jsme potkali 
paní učitelku Šedivou, která se k nám přidala. Došli 
jsme k tiskárně a tam nás uvítala paní Pavlína Vrbacká, 
která tam pracuje jako obchodní zástupkyně. Pozvala 
nás dál a my si nejdříve odložili batohy. Pak už jsme šli 
dovnitř. Viděli jsme různé tiskařské stroje, na kterých 
jsme viděli, jak se tiskne obálka naší knihy a pamětní 
listy. Pak nám paní ukázala, jak se skládají jednotlivé 
archy, aby z toho byla knížka. Potom jsme viděli, jak 
pracuje stroj na skládání letáků. Potom jsme přešli do 
další místnosti, kde nám ukázali laminovací stroj a 
různé razící stroje, kde se vyřezávají např. kolečka nebo 
dírky. Také tam byl stroj, který dělal na papír rýhy, aby se to lépe překládalo. V další místnosti jsme si mohli zkusit, jak funguje 
řezačka a odřezat si z letáků proužky. Za odměnu jsme dostali pexeso. Pak nám pan grafik ukázal na počítači, jak vznikají 
předlohy. Potom nám předvedl, jak se vytváří šablony, ze kterých se potom tiskne. A to už byl konec naší prohlídky. Rozloučili 
jsme se, vzali si batohy a šli se nasvačit.  
Po chvilce přijel autobus, nasedli jsme a odjeli do Chlumce. Tam jsme přestoupili na jiný autobus, který nás dovezl do Lovčic. 
Chvíli jsme počkali ve škole, šli na oběd a pak domů. 
Prohlídka mě celkem zaujala. 

Natálie Bárdyová, žákyně 5. Ročníku 
DVA DNY V LIBERCI 
 
Dne 9. června jsme jeli na dvoudenní školu v přírodě do 
Liberce.  
Měli jsme sraz v 8.00 před školou. Když přijel autobus, 
nastoupili jsme a odjeli. Jeli jsme necelé dvě hodiny. Po 
desáté jsme byli u ZOO Liberec.  
Vystoupili jsme a šli dovnitř. Nejdříve jsme prošli kolem 
koní a lam. Mohli jsme si je vyfotit. Naproti byli žirafy, 
takini čínští, pižmoni a mundžakové. Potom jsme šli 
k lachtanům, kde je pán krmil a cvičil. Když to skončilo, šli 
jsme se podívat na opice. U těch opic byly lavičky, kde 
jsme se nasvačili. Poté jsme šli do Pavilonu tropů. Byli tam 
hadi, ptáci, leguáni a chameleoni. Potom jsme se šli 
kouknout na plameňáky, mangusty, paviány, želvy a pávy. 
Pak jsme viděli volavky, ibise a satyry. Po prohlédnutí 
ptáků jsme mohli vidět bílé tygry, tučňáky a lvy. Také jsme 
si je mohli vyfotit. Když jsme dofotili, šli jsme dál. Tam byli 
gepardi, velbloudi, osli somálští a poníci. Dále jsme viděli 
slony, zebry, žirafy, antilopy, takiny a mundžaky a vlka 
hřivnatého. Po prohlídce zoo jsme nastoupili do autobusu 
a jeli do IQ parku. 
Vystoupili jsme z autobusu a šli jsme do centra Babylon. 
Nejdřív jsme se nasvačili a mohli jsme si něco koupit. Když 
jsme dosvačili, už jsme zamířili do IQ parku. V pěti patrech 
tam byla spousta zajímavých věcí: koutek na bubliny, 
vozíček, kladky, hlavolamy, koule s elektřinou (když se jí 
člověk dotkl, vstaly mu vlasy na hlavě), rentgen, skládání 
lidského těla, bludiště, jakoby rotující vesmírný tunel, 
kyvadlo, vodní vír, pumpy a plazmy, předpověď počasí 
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v televizi a mnoho dalších. Po prohlídce jsme nastoupili do autobusu. 
V pět hodin jsme přijeli k chatě Pláně pod Ještědem. Šli jsme do pokojů a vybalili jsme si. Pak nás čekala večeře v restauraci. 
Když jsme se najedli, šli jsme si hrát ven. Pak jsme kreslili obrázek z IQ parku. Po dokreslení obrázku jsme šli spát. 
Ráno jsme si sbalili a šli na snídani. Nasnídali jsme se a vyrazili na Ještěd. Došli jsme k Ještědu, prohlédli jsme si ho a mohli 
jsme si něco koupit. Potom jsme počkali na lanovku, rozdělili se na dvě skupiny a postupně odjeli kabinkou dolů. Vystoupili 
jsme a pokračovali do KFC na oběd. Dostali jsme tam i plyšáka. Po obědě jsme nastoupili do autobusu a asi v 15.30 hod. jsme 
přijeli do Lovčic. 
Tato škola v přírodě se mi líbila. 

Štěpánka Neprášková, žákyně 5. ročníku 
INFORMACE Z LOVČICKÉ ŠKOLIČKY 
Na začátku měsíce května jsme navštívili kino 
v Hradci Králové a zhlédli pohádku Medvídek Pú 
s možností vyfotografování se s pohádkovými 
postavami. Úspěšně jsme zakončili plavecký výcvik a 
jako odměna pro nás byla návštěva v aqua centru. 
K období května patří také oslava našich milovaných 
maminek. Program obsahoval hry za spolupráce 
maminek, pásmo písní a básní a nejen sladká odměna 
pro naše maminky. 
V červnu nechyběla oslava dnu dětí, který byl plný 
soutěží, sladkostí a překvapení. V prvních dnech jsme 
v mateřské škole začali realizovat projekt s názvem 
„Život v trávě“. Cílem projektu nebylo jen poznávat 
zvířátka a jejich život, ale také vést děti 
k samostatnému přemýšlení o okolním světě, rozvoj 

úcty k životu, naplňovat jejich hodnoty, seznamování 
s živou a neživou přírodou, chránit prostředí, práce 
s mikroskopem, lupou a v neposlední řadě i vážit si 
práce dospělých při budování okolí. V rámci projektu 
jsme absolvovali exkurzi v místním zahradnictví. Mezi 
další exkurze patřil kravín, statek P. Vojtíška a na závěr 
sladká odměnou pro nás byla návštěva cukrárny. 
V polovině měsíce jsme vystoupili na  Lovčickém 
zvonečku s dramatizací písně „Polámal se mraveneček“ 
a tancem s pompóny. Na celodenní výlet jsme zamířili 
do lázeňského města Poděbrady, kde na nás čekala 
mašinka a dovezla nás až na soutok Cidliny a Labe. 

Vycházka podél Labe, návštěva zámku, prohlídka 
kolonády, vodních kaskád, a lázeňská zmrzlina vykouzlila 
všem dětem úsměv na rtech. Jako každý rok, tak i letos 
nás neminula rozlučka s našimi milými „předškoláčky“, 
kteří už v září usednou do školních lavic a stanou se 
z nich školáci. Pro děti byly připravené soutěže za 
spolupráce rodičů, přípitek, dárečky na rozloučenou a 
tradiční opékání. 
Hezké prázdniny plné sluníčka a mnoho zážitků 
z dovolených přeje MŠ Lovčice 

Darina Kafková, DiS. - učitelka MŠ 
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I n f o r m a c e  Ř í m s k o k a t o l i c k é  f a r n o s t i  L o v č i c e  

Stalo se… 
Noc kostelů 
Dne 27. 5. 2011 se naše farnost připojila 
k mezinárodní Noci kostelů (letos probíhala 
v Rakousku, České republice a na Slovensku). 
Chrám sv. Bartoloměje v Lovčicích se otevřel pro 
všechny, kdo měli zájem vyslechnout 
komentovanou prohlídku kostela, vstupy duchovní 
hudby, či shlédnout výstavu historických 
liturgických předmětů (mešní roucha, knihy, 
plátna) a fotografií, případně si zalistovat ve farní 
kronice. V rámci programu zazněla přednáška o 
základech duchovního života v praxi katolické 
církve spojená s osobním svědectvím členů 
farnosti. Celý program zakončila modlitba 
požehnání za obec. 
Koncert skupiny Kantoři 
V sobotu 28. 5. jsme v kostele přivítali známou 
východočeskou folkovou skupinu Kantoři. 
V zaplněném chrámu v jejich podání zněly lidové 
písně evropských národů ať už v provedení 
historických nástrojů, nebo i v modernějších úpravách. Ti, co přišli, určitě nelitovali a nádhernou atmosféru koncertu odměnili 
dlouhým potleskem. Touto cestou děkujeme za spolupráci při realizaci koncertu i obci Lovčice. 

Farní výlet – Želiv 
Ve dnech 3. - 5. 6. 2011 se uskutečnil letošní 
farní výlet. V minulých letech jsme navštívili 
poutní místa v Rokoli a Králíkách, či Dům 
setkání v Albeřicích (Krkonoše). Letos jsme 
navštívili další poutní místo – klášter Želiv. Asi 
50 účastníků výletu absolvovalo bohatý 
kulturně – duchovní program: večerní 
prohlídku kláštera, mši pod širým nebem ve 
Věžnici, kterou sloužil pražský arcibiskup 
Dominik Duka, prohlídku města Planá (chrám 
a synagoga) a nedělní mši v Želivě. Součástí 
výletu bylo i večerní opékání, společné 
posezení se zpěvem, nebo koupání v nedaleké 
Želivce.  
 
 
 
 
 

Připravujeme… 
Prázdniny 
Prázdninový program farnosti kromě pravidelných bohoslužeb tvoří různé nabídky: poslední pátky v měsíci (tzn. 29. 7. a 26. 8. 
v 19 hodin) plánujeme v našem kostele modlitební setkání; někteří farníci se také účastní katolické charismatické konference 
v Brně ve dnech 6. - 10. 7. 2011, 2 zástupci naší mládeže pojedou na celosvětové setkání s papežem Benediktem XVI. do 
Madridu, na závěr prázdnin připravujeme společné setkání se společenstvím v Sezemicích (v sobotu odpoledne 27. 8. 2011). 
Posvícení 
V neděli 4. 9. 2011 slaví naše farnost slavnost posvěcení chrámu. Slavnostní mše svatá bude v 11 hodin. V rámci slavnosti 
chystáme na odpoledne také koncert chrámového sboru z Nového Bydžova (čas ještě upřesníme), na koncert už teď všechny 
spoluobčany srdečně zveme. 
Závěrem přejeme všem Boží ochranu a požehnání pro čas prázdnin a dovolených. Ať jsou časem odpočinku a obnovy nejen 
těla ale i duše. 

Za farnost Lovčice PaedDr. Vladimír Beňo, jáhen farnosti 
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I n f o r m a c e  s p o l k ů  v  L o v č i c í c h  

 

TJ Sokol Lovčice 
Oddíl fotbalu 
Vážení čtenáři Lovčického zpravodaje. Vítám vás u vydání 
dalšího čísla tohoto plátku u rubriky fotbalové zápisníku. 
V jarní části soutěže jsem vás seznamoval s výsledky našich 
mužstev v jednotlivých soutěžích. Hlavní pozornost byla 
upřena na „A“ mužstvo dospělých, které bojovalo ve třetí 
třídě o postup do okresního přeboru. Tento boj svádělo 
s mužstvem Sendražic a byl to souboj skoro až do posledního 
kola. V jednom z jarních čísel tohoto zpravodaje jsem uváděl, 
že ten pomyslný chléb se bude lámat v Sendražicích 
v předposledním kole a to se také potvrdilo. Do Sendražic se 
odjíždělo na poslední zápas s náskokem 4 bodů na soupeře. 
Naši hráči však neponechaly nic náhodě a od prvního hvizdu 
na soupeře vlétli a dokazovali, že s návratem do okresního 
přeboru to myslí vážně. Tento zápas vyhráli 5 : 1. O naše 
branky se zasloužili 2 Marek Kafka, Matěj Jilemnický, Martin 
Chára a David Koubek. Pro naše hráče byla vytvořena i 
početná divácká kulisa, která nás na půdu našeho soupeře 
přijela povzbudit. Ti, co tam byli, se mnou budou souhlasit, 
že to byl asi nejlepší zápas našeho mančaftu v ročníku 2010-
2011. Za tento postup bych chtěl poděkovat a tak i trenérovi. 
V neposlední řadě patří dík též našim fanouškům, kteří nám 
fandili, i když se nám někdy příliš nedařilo (míněno Nový 
Bydžov C a Starý Bydžov).  
Do nadcházejícího ročníku 2011-2012 jsme přihlásili opět 
všechny čtyři družstva mladší žáky 7+, dorost v krajské 

soutěži, „B“ team čtvrtá třída, „A“ team okresní přebor. 
Nadcházející soutěžní ročník 2011-2012 začíná 13. – 
14. 8. 2011. Podrobný fotbalový jízdní řád se včas dozvíte.  
Dále vás chci pozvat na 6. 8. 2011, kdy se od 13 hodin 
uskuteční další ročník Memoriálu „Miroslava Hoška“. Tohoto 
turnaje se zúčastní družstva: SOKOL Nepolisy, SOKOL Újezd, 
FK Chlumec n. C. B a domácí SOKOL Lovčice. Toto bude 
opravdový generál před vstupem do soutěžního ročníku. 
Dne 4. 6. 2011 jsme uspořádali ve spolupráci s obecním 
úřadem, Základní školou, hasičským sborem a mysliveckým 
sdružením a oddílem nohejbalu další ročník dětského dne. 
Byly zde k vidění pěkné sportovní výkony ve všech dětských 
věkových kategoriích, za což vítězové dostali hezké ceny. 
Chtěl bych též poděkovat všem, kteří se na přípravě tohoto 
sportovního odpoledne podíleli a také sponzorům, bez 
kterých by se toto nedalo v takovém rozsahu uskutečnit. 
Jsem ale dost zklamán z velmi malé účasti rodičů. Myslím si, 
že toto jedno sobotní odpoledne mohli věnovat svým dětem 
a přijít je povzbudit ve sportovních kláních. 
Z kulturní oblasti vás chci informovat o Posvícenské taneční 
zábavě, která se bude konat 3. 9. 2011 v sále KTZ. O dalších 
kulturních akcích budete včas informováni jak plakáty na 
vývěskách, tak i prostřednictvím místního rozhlasu. 

Za TJ Sokol Lovčice Petr Hlásek, předseda 
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Kroužek břišních tanců 
Kroužek orientálních tanců v Lovčicích zakončil další taneční 
sezónu a malé i větší tanečnice ukázaly, co se za rok naučily, 
na dalším „Odpoledni z Aladinovy lampičky“. Předvedly nám 
vystoupení plné různých druhů tanců ze všech koutů světa. 
Viděli jsme tance arabské, španělské, cikánské, indické 
anebo – v podání těch nejmenších – prostě jen roztomilé.  
 
Opravdovým završením letošního školního i tanečního roku 
byla pro nás účast Nikolky Novákové na světovém finále 
soutěže Dance World Cup na přelomu června a července 
v Paříži. Chtěla bych touto cestou poděkovat oběma 
sponzorům, kteří nám umožnili tuto cestu uskutečnit. 
Částkou Kč 20.000,- přispěl p. Bareš – majitel stavební firmy 
Stavoka a Promat Lovčice nám zapůjčil auto na cestu. 
Samozřejmě samotná cesta do Francie, ale hlavně účast na 

soutěži byla pro nás obrovským zážitkem. Nikolka rozhodně 
nezklamala a v obrovské konkurenci z celého světa 
vybojovala ve své kategorii čtvrté místo. Co bylo ale 
důležitější, že její bodový výsledek by v ostatních kategoriích 
stačil i na první nebo druhé místo. Porota, která byla složená 
ze světových tanečníků a tanečních mistrů ji ohodnotila jako 
světovou špičku! Takže už v Paříži jsme začali plánovat účast 
v dalším ročníku, osobně věřím, že výsledek bude minimálně 
stejně skvělý! Ještě jednou moc děkuji sponzorům a Nikolce 
patří gratulace a poděkování za perfektní výkon.  
 
Přes léto nás čekají víkendové dvouhodinovky orientálních 
tanců a také nový kurz country tanců.  

Patricie Procházková 

 

                                 
 
LOOCH – Lovčičtí ochotníci 
Lovčičtí ochotníci vystoupí s hrou Vladimíra Renčína, 
Nejkrásnější válka, v rámci 64. ročníku amatérské 
divadelní přehlídky Klicperův Chlumec 2011. Nesoutěžní 
představení se odehraje ve středu 19. 10. 2011 od 
19 hodin ve velkém sále Klicperova domu. 
Vstupné je 30,- Kč. 
Předprodej vstupenek bude zahájen 1. září 2011 v 
pokladně Klicperova domu a bude pokračovat každý 
čtvrtek v době od 15:00 - 19:00 hod., nebo před každým 
představením dle programu. 
Rezervace předplatného a vstupenek tel: 495433140, 
602717410, po-pá 8:00-18:00 hod. 
Rezervace předplatného a vstupenek e-mail: 
klicperuvdum@chlumecnc.cz.  

ing. Petra Petrovická 
 

mailto:klicperuvdum@chlumecnc.cz
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Sbor dobrovolných hasičů Lovčice 
Vážení čtenáři, 
dovolte mi, abych Vás v krátkosti informoval o činnosti SDH 
Lovčice. 
Dne 21. 5. 2011 jsme se zúčastnili Okrskové soutěže v 
Nepolisech, kde jsme v kategorii mužů získali nádherné 
1. místo a v kategorii žen krásné 2. místo. Naši nejmladší 
hasiči obsadili úžasné 2. místo a starší žáci získali 3. místo ve 
velmi slušné konkurenci. Všem soutěžícím patří velká 
gratulace a hlavně velký dík za poctivou přípravu.  
Naše jednotka byla požádána spřátelenou jednotkou z 

Velkých Výklek, aby se dne 10. 6. 2011 aktivně zúčastnila 
„Dne záchranářů“, který se konal na fotbalovém hřišti v 
Běrunicích pro děti z běrunické ZŠ a MŠ. Dětem jsme 
předvedli naši techniku včetně vybavení, ke kterému jsme 
jim podali vždy krátký komentář, k čemu slouží, a jak se 
používá. 
V sobotu 11. 6. 2011 jsme provedli čištění místního 
koupaliště a drobné opravy v hasičárně. 
Další akcí, kterou SDH Lovčice pořádalo, byla „Pouťová 
zábava“ v KTZ. Pocity z této akce jsou velmi smíšené, protože 

se jí zúčastnilo jen velmi málo našich spoluobčanů. Proto 
těm, kteří přišli, chceme poděkovat a těm co nepřišli, 
vzkázat, že o hodně přišli. Duo ŠarPet, které nám hrálo, bylo 
skvělé a postaralo se o výbornou zábavu. 
Další soutěž, které jsme se zúčastnili, byla Okrsková soutěž v 
Kněžičkách a to v sobotu 2. 7. 2011. Po požárním útoku bez 
rozdílu kategorií, kde tým mužů obsadil krásné 2. místo a 
tým žen 3. místo, se konala „Pivní štafeta“, kde naši borci 
získali bronzovou medaili. A abych nezapomněl na naše děti, 
které soutěžily pouze mezi sebou. Tým mladších žáků zde 
porazil tým starších žáků, ale výkony obou týmů byly skvělé.  
Na polovinu prázdnin jsme naplánovali tradiční a každoroční 
setkání všech členů SDH Lovčice u dobrého jídla a pití. 
Setkání proběhne v sobotu 6. 8. 2011 v hasičské zbrojnici. 
A abychom nezapomněli na děti, tak jsme pro všechny děti z 
Lovčic naplánovali „Dětský den aneb rozloučení s 
prázdninami“, které se uskuteční v sobotu 20. 8. 2011 od 
13 hodin u hasičské zbrojnice. Kromě dovednostních úkolů 
na děti čeká velké překvapení a také nějaká ta odměna za 
splněné úkoly. Tak nezapomeňte přijít. 
Naše jednotka se zúčastní největšího setkání hasičských aut 
a hasičů v České republice a to v termínu od 26. 8. 2011 do 
28. 8. 2011 v Přibyslavi, kde budeme naší technikou 
reprezentovat naši obec Lovčice, ale i naši zásahovou 
jednotku JSDH Lovčice. Tohoto setkání se zúčastní až 300 
hasičských aut všech značek a typů a několik tisícovek 
hasičů z celé republiky, ale i ze zahraničí. 
Jak jsem Vás informoval v minulém čísle, budeme pořádat 
Okrskovou soutěž v požárním útoku, která se uskuteční v 

sobotu 10. 9. 2011 na Velké návsi od dopoledních hodin. 
Soutěžit se bude ve čtyřech kategoriích a to muži, ženy, 
starší žáci a mladší žáci. Pozvaných bude cca 30 týmů ze 
širokého okolí. Po celý den bude zajištěno pro všechny 
soutěžící, ale samozřejmě i pro všechny návštěvníky 
občerstvení až do pozdních večerních hodin. Přijďte se určitě 
podívat a fandit všem soutěžícím. Těšíme se na Vás. 
Přejeme Vám krásnou dovolenou a krásné prázdniny 

Petr Matuška, starosta SDH Lovčice 
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Ú s p ě c h y  n a š i c h  o b č a n ů  

 
Dne 4. - 5. 6. 2011 se Olešnické mažoretky Červánky, ve kterých 
reprezentuje naši obec Aneta Matušková, účastnily soutěže 
Mistrovství Čech ve Strakonicích. Tam se umístily na krásném 2. místě, 
a tak postoupily na Mistrovství republiky do Poděbrad, které se konalo 
ve dnech od 17. - 19. 6. 2011. Zde byla velká konkurence, ale dívky se i 
přesto umístily na 1. místě.  
Díky tomuto vítězství byly nominovány na Mistrovství Evropy, které se 
bude konat v Londýně na podzim letošního roku.  
Dívkám přejeme hodně dalších úspěchů, nejen v Londýně, ale i 
v dalších soutěžích. 

Petra Matušková 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

Ve společenské kronice uvádíme výročí narození let 50, 55, 60, 65 a od 70 let vše. 
Společenská kronika není na přání některých jubilantů úplná. 
 

 

červenec 
 
60 let – Záhorová Ludmila, č. p. 135 
 
65 let – Komárková Jiřina, č. p.  114 
 
73 let – Loudová Jaroslava, č. p. 133 
 

srpen 
 
65 let – Tomeš Miloš, č. p. 116 
               Komárek Miroslav, č. p. 20 
 
71 let – Kafková Zdeňka, č. p. 237 
 
81 let – Kakrdová Růžena, č. p. 138 
 

 
Narozené děti 

 

Ortová Nikol, č. p. 106, datum narození 20. 5. 2011 
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Z á b a v a  

Recept - Jahodové řezy 
Suroviny:  
Těsto: 
4 žloutky 
20 dkg cukru krupice 
20 dkg polohrubé mouky 
půl skleničky oleje  
půl skleničky vlažné vody 
půl prášku do pečiva 
ze 4 bílků sníh 
Náplň: 
60 dkg jahod – jahodový kompot 
1 máslo utřeme  
20 dkg cukru 
0,5 l šťávy 
2 pudinky jahodové 
Poleva: 
8 lžic másla rozehřát 
4 lžíce cukru 
4 lžičky kakaa 
4 lžičky uvařené kávy 
 
 

Postup: 
Těsto: Ušleháme do pěny žloutky a cukr, pak přidáme 
polohrubou mouku, olej, vlažnou vodu a prášek do pečiva. 
Nakonec vmícháme sníh z bílků. Těsto vlijeme na 
vymazaný a vysypaný plech a upečeme. 
Krém: Jahodový kompot necháme přejít varem a scedíme. 
Máslo utřeme s cukrem. Jahodovou šťávu svaříme 
s pudinky, po vychladnutí zašleháme do másla. Nakonec 
vmícháme jahody. Krém namažeme na upečené těsto. 
Poleva: Máslo rozehřejeme a smícháme s cukrem, 
kakaem a kávou. 
Dobrou chuť! 

Tipy na dovolenou i výlety 
Po zimě, která byla poměrně dlouhá, je tu 
zase cyklistická sezona. Tu letošní jsme se 
rozhodli začít trochu jinak, a proto jsme 
se domluvili, že by bylo příjemné zahájit 
sezonu výletem za krásami Švýcarska a 
Itálie. Termín jsme zvolili poslední týden 
v dubnu, kdy v našich klimatických 
podmínkách je počasí ještě dosti chladné 
a nevlídné. Proto jsme se vydali k jezerům 
ve výše uvedených státech, kde je počasí 
ovlivňováno přímořským klimatem. Jedná 
se o vyhlášená sladkovodní jezera, 
s křišťálově čistou vodou a výhledy, které 
tají dech. Později jmenovaná jezera jsou 
od nás vzdáleny přibližně 1000 km, kdy 
tyto jsou rozděleny státní hranicí 
uvedených států, což je znát i na cenách 
ubytování a potravin. Tuto cestu jsme 
nakonec absolvovali pohodlným vozem 
pro osm lidí, které nám zapůjčila firma PROMAT LOVČICE, za což ji patří náš dík. První čtyři dny jsme byli ubytováni v kempu 
ve švýcarském Losone, u jezera Lago Maggiore. Kolem jezera se zvedají hory do výšky 2000 m, na které vedou různé cesty, 
různé obtížnosti. Počasí nám přálo a byly zde i teploty 32 °C, při kterých se otužilejší jedinci i koupali. Je až neuvěřitelné, co 
dokáží místní lidé vytvořit za stavby na strmě se zvedajících kopcích, které obklopují jezera. Cyklistika je zde nádherná a 
v obtížnosti si zde vybere začátečník i pokročilý. Po čtyřech krásných dnech jsme pokračovali v našem poznávání, kdy jsme po 
90 km přejeli k italskému jezeru Lago di Como. Je to kousek cesty, ale poměrně velký kus v cenách. Itálie je o poznání lacinější 
nežli Švýcarsko. Naše výprava se ubytovala v kempu v italské vesnici Dongo. Na tomto místě nás čekalo nestálé, spíše aprílové 
počasí, které přineslo i znatelné ochlazení. Došlo i k tomu, že při dobývání průsmyku ve výšce 2000 m, kterým se dalo 
přecházet z Itálie do Švýcarska, začalo sněžit tak, jako u nás vyskytuje o pravých zimních měsících. Jinak prostředí je zde opět 
kouzelné, s krásnými stavbami umístěnými ve strmých kopcích stoupajících z hladiny jezera. Vždy zde byla varianta výletu 
kolem jezera, kdy se jede po cyklostezkách vedoucích centry jednotlivých vesniček, anebo do kopců silnicemi nebo pěšinami, 
které se krásně vinou mnoha zatáčkami do velkých výšek. Při zpátečním cestování jsme se rozhodli, že si cestu domů 
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zpříjemníme průjezdem luxusním lyžařským střediskem St. Moric, které se nám ukázalo v krásném počasí a se zasněženými 
horskými velikány. Myslím, že o jednotlivých vyjížďkách se nemá cenu rozepisovat, protože pohled na vlastní oči nic 
nenahradí. Ale protože je jasné, že člověk nemůže stihnout za život vše, tak některé pohledy jsou zachyceny na fotografiích  a 
videích na stránkách www.promatsvejdar.rajce.net a nebo na www.bikepromat.rajce.net. Na konec přidávám výčet nákladů a 
zajímavých čísel, pro ty, kteří ve dnešní době přemýšlí ekonomicky. Celkový počet najetých kilometrů byl 2200 km. Celkové 
náklady na pohonné hmoty + ubytování v kempech, po dobu osmi dní činily 4000 Kč /os.  
Mezi nejbližší akce bychom chtěli zařadit LOVČICKÉ ŠLÁPNUTÍ. O termínu této pěkné vyjížďky, která je určena všem 
nadšeným cyklistům, ale i těm kteří se chtějí trochu projet, budeme včas informovat.  

Pavel Švejdar 

Sudoku: 
 

  7   3 8   

 8  4 6    3 

3     7 5   

8       5  

  9 1  5 2   

 4       6 

  8 6     2 

7    5 4  8  

  4 2   7   
 

Křížovka: 

 
1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 

A                             

B                             

C                             

D                             

E                             

F                             

G                             

H                             

I                             

J               

K               

 

 

VODOROVNĚ: A. Slovanka; román. - B. Konec tajenky. - C. Asijská šelma; odpad z obilí; bezhrbý velbloud. - D. Český spisovatel; hostiny; 
dřevina s kmenem. - E. Cizí ženské jméno; vodič slonů; hoch; předložka. - F. Spojka souřadící; vzletný způsob projevu; přírodní 
nevulkanizovaný kaučuk; iniciály herce Růžka. - G. Pšt; opadnutí; světle hnědá; nábřeží. - H. zničení najetím; cizopasník; citoslovce prudkého 
pohybu. - I. Druh Mohameda; zpěvný pták; domácké ženské jméno. - J. Začátek tajenky. - K. Osvědčení; vážený. 
 
SVISLE: 1. Anta. - 2. Země v Rakousku-Uhersku; obrněnec. - 3. Kruhový záhon; aktiv. - 4. Výrobek z ovčí syrovátky; desky; nasycen. - 5. Styl 
hudby; ukrutník; západočeská řeka. - 6. Mys; příhodně; anglicky „postele“. - 7. Potlesk; švédská bedna. - 8. Udělení jména; romboedr. - 
9. Louky; bankrot; zámezí. - 10. Slovensky „jen“; snížení ceny; ta i ona. - 11. Zpěvný pták; neostrá; mlecí zařízení. - 12. Příslušnice 
vyhynulého kočovného kmene; slovensky „křivý“. - 13. Mužské jméno; masitá. - 14. Světadíl 
 
POMŮCKA: Kai; meina; parasta; beds.  

 
Vyluštění křížovky (ne sudoku) zašlete do 28. 8. 2011 e-mailem na starosta@lovcice.eu či doručte písemně na obecní úřad.  
Vylosovaný výherce obdrží sladkou odměnu. 
Vyluštění z minulého čísla: Osud si vždy cestu najde. 
Výhercem se stává: Pavlína Hubená, Lovčice č. p. 121. Gratulujeme. 
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